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A szakdolgozatom témáját a bevezetés részben fejtettem ki és azt, hogy mi alapján választottam

ezt a témát. Rengeteg kritérium közrejátszott, mint például az erdő és természet szeretete, ebben az

ágban dolgozó személyek megismerése. 

Az irodalmi áttekintésben a vadgazdálkodás kialakulását boncoltam és a történelmi

hátterét mutattam be. Majd folytattam a vadászati módszerek bemutatásával, milyen típusaik

vannak, mint például lesről történő vadászat vagy hajtó vadászat illetve cserkelés és barkácsolás.

Irodalmi áttekintésben fontosnak tartottam kitérni a jogi szabályozásokról és annak

elmulasztásával történő büntetésről. Majd a hazánkban élő nagyvadak jellemzését mutattam be. A

vaddisznó, gímszarvas, szikaszarvas, muflon és őz bemutatásával zártam a irodalmi áttekintésem.

Témám kifejtését a vadászterület elhelyezkedésével és határaival kezdtem, ahol

bemutattam az Egererdő Zrt. Által határolt területeket és azokat a községeket is felsoroltam,

amelyet érint az Eger erdő vad és erdő gazdálkodása. Összesen 6 erdészetre tagolódik és ezek

határait részletesen vizsgáltam. Majd folytattam az ökológiai adottságok bemutatásával, amelyek a

talaj, vízrajz, éghajlat, domborzati viszonyok és erdészeti és mezőgazdasági jellemzők voltak. 

A téma kifejtésében az Egererdő vadgazdálkodási jellemzőit mutattam be, ahol a Parádfürdői

erdészet 2021-2022 adatai alapján össze hasonlítottam a Heves megyei becsült vadállományát.

Témám kifejtését a területen jellemző vadászati módszerekkel zártam. A lesről történő vadászati

módszer kifejezetten közkedvelt ebben a térségben illetve a cserkeléses. Ugyan akkor az Egererdő

Zrt. Szervez hajtásos vadászatokat is és saját tapasztalatom leírásával, amit az erdészeten töltött

gyakorlatom során tapasztalhattam meg. 

A záródolgozatom a szakmai összegzéssel zártam, ami pedig bemutatok itt is

 A vadászat és az erdészet nagymértékben összefügg egymással. A Mátrában lévő területek

részein párhuzamosan folyik a vadászat és az erdészeti gazdálkodás. A Erdő gazdálkodóknak nagy

figyelemmel kell lenniük a vadállományra. Fontos hogy a vadakra úgy tekintsünk, mint az erdő

állandó lakójára és ne egy problémát lásunk bennük. Szabályozása a vadaknak csak kizárólag

komolyabb feltételek mellett lehetséges 

Fontos kihangsúlyoznom azt az észrevételt, amit a munkám során észrevettem. 

A most elfogadott fakitermelések, zavarások és az európai szürke farkas térségben megjelenése

miatt a vad egyre jobban sűrűkbe vagy éppen a falvak környékén keres magának biztonságos élő

helyet, menedéket. A Kékes alatti területeken nagyon nagymértékben eltűnt a vadállomány. 



Ez kifejezetten a muflon és a szarvas populációjában mutatkozik. Míg kiskoromban szinte

nyüzsögtek a kékes alatti területeken a muflonok és a szarvasok, az évek során fokozatosan

vonultak le a hegy alsóbb részeire. 

Mikor Novemberben szerencsém volt megtapasztalni a lesről történő vadászat menetét,

heteken keresztül egy zörrenést se hallottunk nem hogy vaddal találkoztunk volna.

Szeptemberben a bikabőgésnél se tapasztaltunk azon a részen bikákat, csak a távolabbi

területekről víz hangzottak a bikák bőgése.

Nem egyszer találkoztam az elmúlt időszakban farkas lábnyomokkal és muflon tetemekkel

a fényképek gyűjtése közben. 

Ami a vaddisznót illeti, az afrikai sertéspestis fertőzés sajnálatos módon rendkívül meg

ritkította az állományt a Mátrába. Emiatt a többi vadfajra nagy vadászati nyomás nehezedett.   A

tavalyi évhez képest létszámuk növekedett és remélhetőleg javuló tendenciát fog mutatni az

elkövetkezendő évek során.    

Fontos még, hogy az elmúlt évek aszályairól is beszéljünk. Tavalyi évben a vadállománynak nem

csak a farkas jelenlétével kellett megküzdenie, de a vízhiány is megnehezítette a fajok életbe

maradását. Voltak olyan területek ahol teljesen kiszáradtak a patakok. A helyiek a patak mederben

nem egyszer vizet locsoltak, hogy a bejáró szarvasok és muflonok tudjanak inni. Szerintem emiatt

a térségben nagy hangsúlyt kellene fektetni az itatók és etetők és dagonyák fejlesztésében.  

A vadföld gazdálkodás a térségben nagyon elenyésző. A mostani takarmány árak mellett

hasznos lenne az olyan földterületek igénybevételét vagy fejlesztést, amelyek egyfajta plusz

javakat jelentenének az erdészet számára. Ezek nem zökkenő mentes feladatok viszont a jövőben

megoldást jelentenének a különböző problémákra. 


